

EDITO



Year after year, together with the resort's partners, Courchevel is very proactive in improving the welcoming and the integration of seasonal workers, particularly concerning accommodation, transport, health and employment.

With the help of this practical information packed guide, you will find all you need to make your life easier in the resort and to enable you to make the best of your season in Courchevel. Have a great winter !

Philippe MUGNIER
Mayor of Saint-Bon

Josette RICHARD
Deputy mayor in the local life

SITUATION

Courchevel resort is situated in the Savoie. As from the 1st of January 2017, the Courchevel ski area is comprised of 5 levels : Courchevel Le Praz, Courchevel Village, Courchevel Moriond, Courchevel and Courchevel La Tania (from this date, the municipalities of Saint-Bon and La Perrière will create together the new municipality of Courchevel). The ski resort is an international reference in the range of luxury winter sport resorts. Courchevel is part of the Three Valleys Ski Area.

TRANSPORT

I Free shuttles
There are free shuttles to reach the different levels of Courchevel as well as neighboring villages.
www.mairie-courchevel.com

I Skis lifts
The rides down are free.
www.s3v.com

WEATHER REPORT

Information concerning the weather forecast, opening times of the ski runs and the webcams (Croisette, Saulire, Signal).
www.mairie-courchevel.com

ACCOMODATION

Seasonal accomodation booked by the employers
The C.C.A.S. accommodate up to 600 salaried seasonal workers over the winter in its lodgings. Bookings are made by the employer.
www.mairie-courchevel.com

Benefits for accomodation
To find out more contact the Caisse d'Allocations Familiales (Social lodging Benefits Agency).
www.caf.fr
www.mairie-courchevel.com

Emergency accomodation Dial 115
(special green line for social assistance)
A person will indicate to you the closest accommodation point in Moutiers or Albertville.

Retrouvez toutes vos infos en détail
Find the details of all your information
www.mairie-courchevel.com



YOUR WORK AND TRAINING AGENCY

Maison de services au public

The Work & Training Agency team deals with all questions related to work and training. We ease your contacts with professionals and with health, social, accommodation, and work rights institutions. Every year, the Work & Training Agency proposes numerous job offers in Courchevel.

Monday to Thursday
From 9.00 to 12.30
From 13.30 to 17.30

Friday
From 9.00 to 12.30
From 13.30 to 15.30

04 79 00 01 01

www.mairie-courchevel.com
[www.facebook.com/Espace Emploi Formation, mairie Courchevel](https://www.facebook.com/Espace-Emploi-Formation-mairie-Courchevel)

At the entrance of Courchevel - Immeuble La Saretta - rue des Tovets

ADVANTAGE CARD

The seasonal advantage card allows you to benefit from many advantages with shops or services (restaurants, sports shops, clothes shops, garages, laundrettes, etc..) and also gives access to shows and events during the season.



I How to get a card ?
Supply an ID and a photo along with your French seasonal work contract at the Work & Training Agency, at Courchevel Tourism or at the Tourism Office of The Tania.

I How to recognize a partner ?
Check the logo on the window...



APPLI SMARTPHONE

this application enables you to consult the latest resort information (weather, snow, ski runs, diary, activities, restaurants & shopping, shuttles schedules, and webcams). **Free**

HEALTH & SOCIAL

I Social difficulties
Contact Françoise PELISSIER, social worker (only appointments)
04 79 44 53 05
or Valérie LEGER, CCAS
04 79 08 24 14

I A day for a Medical check-up
Tuesday 10th January 2017
At the "Maison de Moriond" (occupational medicine) and at the Work & Training Agency
A day organized by the Social health cover, by appointment only. Registration with : The Work & Training Agency, CCAS or Examination center of health :
04 80 14 90 90 / secretariat-ces@cpam-chambery.cnamts.fr
www.ameli.fr

I Testing and vaccines FREE
Tuesday 14th march 2017, from 10.30 am till 7 pm
Room « La Croisette »
➤ Update your vaccines (bring your health records)
➤ Screening for skin cancer
➤ Aids, hepatitis, STD testing (you can eat before)
The test results : Tuesday 21st march 2017, room «La Croisette».
Hospital of Chambéry - Public Health Center : 04 79 96 51 52

I Addictions
The Association Le Pélican welcomes you by appointment.
➤ Review your consuming habits (alcohol, drugs, opiates...),
➤ Information and help if you need it,
➤ Risk reduction material available.
04 79 37 87 00 / 06 83 85 90 19
or CCAS : 04 79 08 24 14

PARKING

Warning ! Snow clearing !
Snow clearing operations are sign posted the day before (48 hours ahead). The road boards is often compelled to remove cars parked along the road. Make sure you move your car as soon as the signs go up. (risk of impounding).



I Covered parking
We strongly advise you book a space online on our site and benefit of the postponed payment on 2th january 2017.
Courchevel Parc Auto
www.courchevel.com/parking
04 79 08 48 78

Good tip

1st hour free
in the car parks of
La Croisette, Bellecôte,
Cîmes Blanches, Grangettes
and Dou du Midi.

Parking 1 € a night
(From 7.30 pm til 8.00 am)
in these car parks.

ECO-RESPONSABILITY

This winter, be ambassadors of the environmental protection !
Get yourselves pocket ashtrays thanks to your seasonal workers advantage Card at the work & Training Agency or at Courchevel Tourism Welcome Desks. Participate in the conservation of our beautiful mountain !



Operation realized by the Association «Man of the day Montagne propre» in partnership with the city hall.

LE GUIDE DU SAISONNIER



SKIING & LEISURE

I Ski area Seasonal ski pass
Discount of 50 % on the subscription for the ski season. Discount on the subscription for Ski pass 3 vallées and The Pedestrian pass.
www.s3v.com

I Ski lessons
www.esfcourchevel.com

I Events and activities
www.courchevel.com

I Special seasonal events
www.mairie-courchevel.com
www.facebook.com/pages/Ma-saison-à-Courchevel

AQUAMOTION

Special prices for Seasonal Workers on the entrance to the aquatic center (on production of your seasonal advantage Card).

More informations
www.aquamotion-courchevel.com





Année après année, notre commune, associée aux différents partenaires de la station, multiplie les initiatives pour favoriser l'accueil et l'intégration des travailleurs saisonniers, notamment en matière de logement, de transport, de santé et d'emploi. Grâce à ce guide, vous trouverez les renseignements indispensables pour faciliter votre

vie quotidienne dans la station et vous permettre de profiter pleinement de votre saison à Courchevel. Excellent hiver à toutes et à tous !

Philippe MUGNIER
Maire de Saint-Bon Tarentaise

Josette RICHARD
Adjointe à la vie locale

SITUATION

Située en Savoie, la station de Courchevel s'étend sur 5 niveaux : Courchevel Le Praz, Courchevel Village, Courchevel Moriend, Courchevel, et Courchevel La Tania à partir du 1^{er} janvier 2017. A cette date, la commune de Saint-Bon et de la Perrière fusionneront pour former la commune nouvelle de Courchevel. La station est une référence internationale dans le paysage des stations de sports d'hiver haut de gamme. Le domaine de Courchevel est intégré au domaine skiable des 3 Vallées.

LOGEMENT

Logements saisonniers réservés par les employeurs

Le Centre Communal d'Action Sociale (C.C.A.S.) accueille près de 600 salariés l'hiver dans l'ensemble de ses résidences. La réservation se fait par les employeurs.

www.mairie-courchevel.com

Aides au logement

Pour en savoir plus, adressez-vous à la Caisse d'Allocations Familiales.

www.caf.fr
www.mairie-courchevel.com

Logement d'urgence

Appelez le 115 (numéro vert de veille sociale) Une personne vous indiquera les coordonnées du lieu d'accueil le plus proche, à Moûtiers ou Albertville.

TRANSPORT

Navettes gratuites

Un service de bus gratuit dessert les différents niveaux de Courchevel, ainsi que les hameaux et les villages voisins.

www.mairie-courchevel.com

Remontées mécaniques

Les remontées mécaniques sont gratuites à la descente !

www.s3v.com

SKI ET LOISIRS

Domaine skiable

Forfaits de ski saisonniers Remise de 50 % sur le forfait saison. Remise sur les forfaits 3 vallées et piéton.

www.s3v.com

Cours de ski

www.esfcourchevel.com

Événements et activités

www.courchevel.com

Animations spéciales saisonniers

www.mairie-courchevel.com
www.facebook.com/pages/Ma-saison-à-Courchevel

AQUAMOTION

Tarifs saisonniers sur l'entrée du centre aquatique (sur présentation de la Carte Avantages Saisonniers).

Plus d'infos : www.aquamotion-courchevel.com



VOTRE ESPACE EMPLOI FORMATION



L'équipe de l'Espace Emploi Formation répond à vos questions liées à l'emploi et la formation. Vos démarches vers les professionnels et les institutionnels de la santé, du logement, du social et du droit du travail sont facilitées. Le service propose de nombreuses offres d'emploi sur la station chaque année.

www.mairie-courchevel.com
[www.facebook.com/Espace-Emploi-Formation, mairie Courchevel](https://www.facebook.com/Espace-Emploi-Formation-mairie-Courchevel)

A l'entrée de Courchevel - Immeuble La Saretta - rue des Tovets

Du lundi au jeudi
9h-12h30
13h30-17h30

Vendredi
9h-12h30
13h30-15h30

04 79 00 01 01

CARTE AVANTAGES

La Carte Avantages Saisonniers permet de bénéficier d'avantages auprès de nombreux commerces et prestataires de service (restauration, magasins de sports, de vêtements, garage, laverie, etc..) et donne aussi accès à différents spectacles et animations.



Comment se procurer la carte ?

Présentez une pièce et une photo d'identité, accompagnées de votre contrat de travail français à l'Espace Emploi Formation, à Courchevel Tourisme ou à l'Office du Tourisme de la Tania.

Comment trouver un établissement partenaire ?

Repérez le logo des saisonniers sur la vitrine de l'établissement.



APPLI SMARTPHONE

Informations station (météo, neige, pistes, agenda, activités, restaurants & shopping, horaires des navettes et webcams). **Gratuit**

BULLETIN METEO

Infos météo, ouverture des pistes et webcams (Croisette, Saulire, Signal)
www.mairie-courchevel.com

STATIONNEMENT

Attention ! DÉNEIGEMENT !

Les opérations de déneigement sont signalées par des panneaux installés la veille (48h avant). Les services de voirie sont souvent obligés d'évacuer les voitures stationnées le long de la voie publique. Pensez à déplacer votre véhicule dès la mise en place des panneaux (risque de mise en fourrière).



Parkings couverts

Il est fortement conseillé de réserver votre place en ligne et de profiter du paiement différé au 2 janvier 2017.

Infos : Courchevel Parc Auto
www.courchevel.com/parking
04 79 08 48 78



1^{ère} heure de stationnement gratuite
dans les parkings de La Croisette, de Bellecôte, des Cîmes Blanches, des Grangettes et du Dou du Midi.

Tarif nuit à 1 €
(de 19h30 à 8h) dans ces parkings.

SANTÉ & SOCIAL

Difficultés sociales

Françoise PELISSIER, assistante sociale (sur RDV)
04 79 44 53 05
Valérie LEGER, CCAS
04 79 08 24 14

Journée bilan de santé

Mardi 10 janvier 2017
Locaux de la médecine du travail à la Maison de Moriend et à l'Espace Emploi Formation
Journée organisée par la CPAM, sur rendez-vous. Inscription auprès de : EEF, CCAS ou Centre d'Examens de Santé (CES) : **04 80 14 90 90 / secretariat-ces@cpam-chambery.cnramts.fr**
www.ameli.fr

Dépistages et vaccins GRATUIT

Mardi 14 mars 2017 de 12h à 19h
salle de « La Croisette »
➔ Mise à jour de vos vaccinations (apportez votre carnet de santé)
➔ Dépistage du cancer de la peau
➔ Dépistage anonyme du Sida, des hépatites et des IST (il n'est pas nécessaire d'être à jeun)
Résultats des tests : mardi 21 mars 2017, salle de la Croisette.
Hôpital de Chambéry - Espace de santé publique : 04 79 96 51 52

Addictions

L'association Le Pélican vous accueille sur rendez-vous.
➔ Point sur vos consommations (alcool, cannabis, opiacés...),
➔ Information et accompagnement dans vos démarches,
➔ Mise à disposition de matériels de réduction des risques.
04 79 37 87 00 / 06 83 85 90 19
ou CCAS : 04 79 08 24 14

ECO-RESPONSABILITÉ

Cet hiver, soyez ambassadeurs du respect de l'environnement !

Procurez-vous des cendriers de poche grâce à votre Carte Avantages Saisonniers, à l'Espace Emploi Formation ou à Courchevel Tourisme. Participez ainsi à la préservation de notre belle montagne !

Opération réalisée par l'Association «Man of the day Montagne propre» en partenariat avec la mairie.



NUMÉROS UTILES

Services administratifs

Administration services
➔ Mairie - City Hall
Accueil et Logements
Reception and Accomodations
04 79 08 24 14
Services Techniques (déneigement...) - Technical services (snow clearing)
04 79 08 24 74
Numéro vert d'urgence technique
Technical Emergency free call
0 800 008 902
Courchevel Parc Auto
04 79 08 48 78
Police municipale - Local Police
04 79 08 34 69
➔ Gendarmerie - Police office
04 79 08 26 07 ou le 17
➔ CAF - Social Lodging Benefits Agency - **0 810 25 73 10**

Médecins / Doctors

Urgences médicales Emergency 15

➔ COURCHEVEL
Drs BLANC, CHORLAY et CHEDAL
04 79 08 26 40
Dr Richard REBOTIER
04 79 08 20 03
➔ COURCHEVEL MORIOND
Dr Jean-Christophe JOURNOUD
04 79 07 71 64
➔ COURCHEVEL LA TANIA
Dr Aude JONCQUIERT-LATARJET
04 79 08 29 60

Cabinet infirmier

Nurse's practice
➔ COURCHEVEL
04 79 08 16 63

Cabinet dentaire

Dental cabinet
➔ COURCHEVEL
Dr Valérie DEPOULAIN
04 79 08 19 41
➔ COURCHEVEL VILLAGE
Dr Anne-Sophie CALLOC'H
04 79 06 23 52

Santé & social

Health & social
➔ Mairie (CCAS) **04 79 08 24 14**
➔ Sécurité Sociale - CPAM de Savoie Social health cover **36 46**
➔ Fil Santé-jeunes
"Fil" Youth Health **0 800 235 236**
➔ SOS Dépression **01 40 47 95 95**